

Averil Arthur / Juillet 2021

En Août de ch't' année, la Trésô'rie d' Jèrri s'en va mett' en cirtchulâtion des pièches commémoratives pour célébrer les exploits dé Sir Ernest Shackleton en Antarctique. 2021 mèrque lé chent'naithe de san malheutheux viage envèrs lé Sud, duthant létché i' mouothit et fut entèrré sus l'île de South Georgia.

Et comme tchi qué ch'nna nouos concèrne-t-i'? Sustout, bein seux, à cause dé not' admithâtion naturelle pour les expéditions încryabl'yes dé tchi qu'i' 'tait l' chef , mais étout l'héroïsme qu'i' mouontrit en allant au s'cours dé s'n'êchipe en 1916. Étonnement pèrsonne fut pèrdu. Eh bien, un Jèrriais jouit un p'tit rôle dans ch't' histouaithe.

Benjamin Wilfred Bennett 'tait 1,80 m d'haûteu, 150 kg, êmotuthé, avec un grand souôri tréjous sus sa fache . San pèthe possédait eune câross'sie et auprès aver tchitté l'êcole i' dût clièrgi l's établ'yes et apprendre à être cacheux d'bidet. Chennechîn li semblait dêtestabl'ye

I' voulait vraîment dév'nîn navidgant, mais san pèthe însistait pour qu'i' dirigîsse lé commerce viyant qu'i' 'tait l' grand fis d'la fanmil'ye. Enfin, quand san cadet tchittit Jèrri pour aller au Canada, i' dêcampit étout à la r'chèrche dé la mouothue. Après i' gângnétha sa vie comme un tchian d'mé.

Ayant veu dans la gâzette un avis d'mandant des volantaithe pour aller au s'cours dans l'navithe au Capitaine Scott, "Discovery" à l' Antarctique en juillet 1916, i' s' înscrivit.

Ch't' effort devait éprouver à sauver les 20 membres de l'êchipe dé Shackleton tch' avaient 'té êchoués sus "Elephant Island" après qu' lus navithe "Endurance" fut êcrasé par la gliaiche. Sir Ernest li-même, avec 4 dé ses hommes, partit dans iun d' lus p'tits batchieaux

ouverts pour faire un voyage héroïque de 760 miles envers la South Georgia à seul fin d'obtenir de l'aiguë des baleinières qui y étaient stationnés.

Quand la randonnée du Discovery fut finie, on mit à la voile le 2 août 1916. Ils voyageaient via les Açores, Montevideo à Buenos Aires, où est qu'ils découvrirent que les hommes abandonnés avaient été sauvés par Shackleton lui-même, après avoir passé 12 mois sur Elephant Island avec presque un abri bâti avec deux boîtes à la renverse. Shackleton avait enfin persuadé le gouvernement Chilien de lui prêter un bateau assez fort pour la tâche l'avant, l'embarcadere, Yelcho, bâti sur le Clyde. Arrivant à Elephant Island le 30 d'août, au bon moment voyant que les hommes échoués étaient à leur dernière ration de Bovril!

Tout comme, nous décidait qu'il le Discovery ramènerait les hommes sauvés en Angleterre, et le capitaine Bennet décrit dans ses mémoires, les bordées que tout le monde, Sir Ernest et tout, avaient à bord, et les histoires racontées, tandis que le Discovery était en caïque. Malheureusement, y eut une touffure de cascade et l'équipage de Shackleton finalement arrivèrent s'ils le par bateau postal.

D'ailleurs, notre brave matelot mancha sa chance d'obtenir la véritable reconnaissance comme héros qu'il et les autres volontaires méritaient, outre que le Yelcho et son capitaine Luis Pardo soient célébrés avec honneur.

Quant à Benjamin Bennett, en outre dans sa vie, il devint le capitaine du yacht Aphrodite de Sir et Lady Boot, probablement pas aussi excitant que son expédition en 1916.

Une copie de son manuscrit écrit autour son voyage sur le Discovery se trouve dans les Archives de Jersey.